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Następny numer Nowin Lublinieckich ukaże się 28 sierpnia

ZaprasZamy  
na Bulwar
DroDzy mieszkańcy!

3 sierpnia oficjalnie oddamy Wam 
do użytku kolejny, zrewitalizowany 
fragment naszego miasta. Na obszarze 
o powierzchni 2,12 ha położonym wzdłuż 
Lublinicy od ul. Grunwaldzkiej do Lubiteki 
powstał z myślą o mieszkańcach naszego 
miasta piękny teren rekreacyjny.

Na bulwarze przy Lubitece czekają na Pań-
stwa: plac zabaw i place wypoczynkowe, 
zbiornik wodny z fontanną, zewnętrzna tęż-
nia solankowa oraz ścieżki, będące wyma-
rzonym miejscem do spacerów. Teren prze-
szedł gruntowną rewitalizację, wyposażono 
go m.in. w monitoring, kontenery sanitar-
ne, elementy małej infrastruktury. Zadanie 
kosztowało ponad 4,1 mln zł, a środki po-
chodziły z UE.

W najbliższy poniedziałek teren zostanie 
oficjalnie oddany do użytku. Serdecznie za-
praszamy do udziału w otwarciu oraz korzy-
stania z uroków tego wyjątkowego miejsca, 
które pozwala na chwilę wytchnienia od co-
dziennego zgiełku. Uczestników otwarcia 
uprzejmie prosimy o przestrzeganie obo-
wiązujących obostrzeń sanitarnych wprowa-
dzonych w związku z pandemią COVID-19.

Żaneta Białek
Grafika Monika Breguła
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LubLiNieckie roDoDeNDroNy 
poD specjaLNą ochroNą
przemierzając lublinieckie lasy w maju lub 
w czerwcu, z daleka można dostrzec 
prawdziwy przyrodniczy skarb – kwitnące 
rododendrony. różaneczniki rosną 
w granicach administracyjnych naszego 
miasta, przy drodze leśnej prowadzącej 
z Dziewczej Góry do kokotka. być może nie 
wszyscy lublińczanie słyszeli o urokliwych 
rododendronach, ale z pewnością wiedzą 
o nich miłośnicy lasu i pracownicy Nadleśnictwa Lubliniec, 
którzy otoczyli rośliny siatką ochronną, zabezpieczającą przed 
ewentualnym mechanicznym uszkodzeniem przez zwierzęta leśne.

Krzewy różanecznika katawbijskiego, rosnące w pobliżu użytku eko-
logicznego Wydma Dziewcza Góra, charakteryzują się szczególny-
mi walorami przyrodniczymi i historycznymi. Stuletnie różaneczniki 
zachwycają nie tylko pięknem i okazałością (zajmują powierzchnię 
ok. 2 ar.), mają również bogatą historię. Prawdopodobnie krzewy zo-
stały posadzone przez hrabiego Ludwika Karola von Ballestrema – 
właściciela majątku z Kochcic, w podobnym czasie jak rododendro-
ny rosnące w Pawełkach. Aby odświeżyć pamięć o ekscentrycznym 
arystokracie i wielkim miłośniku przyrody, polecamy Państwu cie-
kawy wywiad z Panią Marzeną Kozą – kochciczanką i prawdziwym 
sekretarzem pamięci historycznej kochcickiego pałacu, zatytułowa-
ny „Ludwik Karol von Ballestrem – hrabia, który ukochał las”. Roz-
mowa przeprowadzona przez Anetę Nawrot ukazała się w Gazecie 
Wyborczej z dnia 3 czerwca 2010r. (Częstochowa. Wyborcza.pl).

Urząd Miejski w Lublińcu rozpoczął procedurę ustanowienia ro-
dodendronów pomnikiem przyrody. PGL Lasy Państwowe Nadleśnic-
two Lubliniec, na terenie którego rośnie skupisko rododendronów, 
pozytywnie zaopiniował możliwość uznania krzewów różanecznika 
za pomnik przyrody. Kolejnym etapem będzie zatem przygotowanie 
projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustanowienia pomnika 
przyrody, który musi zostać skonsultowany z Regionalnym Dyrekto-
rem Ochrony Środowiska w Katowicach. Statusem pomnika przyro-
dy planujemy objąć również rododendrony rosnące na skwerze przy 
Urzędzie Miejskim.

Pomniki przyrody to forma ochrony indywidualnej, która zgodnie 
z Ustawą o ochronie przyrody (Art. 40) obejmuje pojedyncze twory 
przyrody żywej i nieożywionej lub ich skupienia o szczególnej war-
tości naukowej, kulturowej, historyczno -pamiątkowej i krajobrazo-
wej oraz odznaczające się indywidualnymi cechami, wyróżniającymi 
je wśród innych tworów. W Nadleśnictwie Lubliniec istnieje obecnie 
12 drzew zarejestrowanych jako pomniki przyrody, pod dziesięcioma 
pozycjami ewidencyjnymi oraz pomnikowy głaz narzutowy. W na-
szym miejskim rejestrze znajduje się 9 pomników przyrody i 1 uży-
tek ekologiczny.

miejskie skWery 
przechoDzą metamorfozę
miejskie skwery przechodzą prawdziwą metamorfozę. trawy i zioła, 
takie jak miskanty, stipy, kostrzewy i turzyce, do tego jeżówki, 
perovskia, szałwia i lawenda mają wiele zalet – są domem dla 
pożytecznych owadów i pomagają zachować cenną w okresie suszy 
wodę. są to rośliny wieloletnie, które z każdym rokiem będą nabierać 
nowych kształtów poprzez rozrost i zmieniającą się w sezonie barwę.

Zmiany dotyczą nie tylko wyglądu, ale także sposobu pielęgnacji lu-
blinieckich trawników. W tym roku koszenie traw ograniczyliśmy do 
niezbędnego minimum. O podjęcie takich działań wnioskowali rów-

Współpraca W czasie epiDemii
przez kilka miesięcy w związku ze stanem zagrożenia 
epidemiologicznego włodarze gmin naszego powiatu kontaktowali 
się drogą elektroniczną. Do pierwszego osobistego spotkania 
po poluzowaniu obostrzeń doszło 10 lipca w Lublitece.

Podczas spotkania poruszono temat gospodarki odpadami komunal-
nymi, a znajdujący się wśród uczestników wójt Krupskiego Młyna Fran-
ciszek Sufa przybliżył kwestie innowacyjnych rozwiązaniach wynika-
jących chociażby z funkcjonowania nowoczesnej spalarni odpadów 
komunalnych, której ewentualne powstanie z pewnością skutkowałoby 
obniżeniem „opłaty śmieciowej” pobieranej od każdego mieszkańca.

Kolejnym ważnym tematem spotkania była sytuacja lublinieckie-
go szpitala oraz opieki zdrowotnej w powiecie w dobie pandemii. Po-
nieważ Wojewoda Śląski nie wsparł działań naszych gmin, ze środ-
ków zabezpieczonych na potrzeby zarządzania kryzysowego gminy 
zdecydowały się na dofinansowywanie kosztów wymazów. Tą decy-
zją udało się opanować epidemię i nie dopuścić do rozprzestrzenie-
nia się wirusa w przypadku, kiedy mieszkańcy zmuszeni byliby na 
własną rękę przemieszczać się do laboratoriów uprawnionych decy-
zją Ministra Zdrowia do pobierania materiału biologicznego i badań 
na obecność wirusa.

Siedem lublinieckich samorządów zawnioskowało do Starosty Lu-
blinieckiego o podjęcie wraz z Państwowym Powiatowym Inspektorem 
Sanitarnym w Lublińcu wspólnych działań w oparciu o przyjęty przez 
Wojewodę Śląskiego Wojewódzki Plan Działań na Wypadek Wystąpie-
nia Epidemii, według którego usługi transportu medycznego w przypad-
ku epidemii realizują Zespoły Ratownictwa Medycznego z Wojewódz-
kiego Pogotowia Ratunkowego oraz pozostali dysponenci Zespołów 
Ratownictwa Medycznego ulokowane w Zakładach Opieki Zdrowotnej.

po Wyborach
W dniu 12 lipca odbyła się druga tura Wyborów Prezydenckich. W Lublińcu 
do udziału w wyborach uprawnionych było 18.140 osób, a faktycznie udział 
wzięło 11.969. Z tego w sposób tradycyjny zagłosowało 11.777 osób, a dla 
192 osób przygotowano pakiety do głosowania korespondencyjnego. Od-
dano 11.814 ważnych głosów. Rafał Trzaskowski otrzymał 6.201 głosów 
(52,49%), a Andrzej Duda – 5.613 głosów (47,51%).

nież mieszkańcy miasta oraz radni Rady Miejskiej. Oczywiście, re-
gularnie koszone są trawniki znajdujące się w pasach drogowych, 
w rejonie skrzyżowań, na rondach czy przy chodnikach, zagrażają-
ce bezpieczeństwu kierowców, pieszych i rowerzystów. Ze wzglę-
du na niekorzystne zmiany klimatyczne takie rozwiązania wprowa-
dza coraz więcej polskich miast. Warto podkreślić, że tego rodzaju 
działania przynoszą wiele korzyści, m.in. wzbogacają miejski eko-
system, oczyszczają powietrze i glebę z zanieczyszczeń, kumulują 
wilgoć, dają schronienie pszczołom itd.

Ponadto Urząd Miejski zdecydował, że jesienią zostanie wysia-
na mieszanka nasion łąkowych w dwóch nowych miejscach – przy 
pamiątkowym kamieniu al. Solidarności i wzdłuż bukowego żywo-
płotu przy zjeździe z ronda w ul. Grunwaldzką. Efekt widoczny bę-
dzie już w przyszłym roku.
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W miniony wtorek w siedzibie oblackiego centrum młodzieży 
Niniwa odbyło się spotkanie z mieszkańcami kokotka. 
W pierwszej części wydarzenia burmistrz przedstawił krótkie 
sprawozdanie z bieżącej pracy oraz z podejmowanych 
od ostatniego spotkania w kokotku działań. W drugiej 
części, mieszkańcy mieli nieograniczoną możliwość 
zadawania pytań, z której bardzo chętnie skorzystali.

poNiżej pytaNia, które zaDaNo poDczas spotkaNia 
oraz oDpoWieDzi poWstałe We Współpracy 
z merytoryczNymi WyDziałami urzęDu:

1. czy bęDzie jeDeN przetarG czy DWa osobNe 
przetarGi Na kaNaLizację i oczyszczaLNię?

Planujemy rozpisanie jednego przetargu z ewentualną możliwo-
ścią składania ofert częściowych. Z uwagi na konieczność pełnej 
synchronizacji budowy kanalizacji i oczyszczalni właściwsze bę-
dzie wybranie jednego wykonawcy na całość zadania.

2. kieDy bęDzie oGłoszoNy przetarG?

Przetarg będzie mógł zostać ogłoszony po uprawomocnieniu 
się pozwoleń na budowę. Oceniamy, że najbliższy możliwy termin 
ogłoszenia to wrzesień – październik br. Jeżeli nie pojawią się po 
drodze jakieś trudności, rozstrzygnięcie przetargu mogłoby nastą-
pić na przełomie roku.

3. jakie kryteria bęDą braNe poD uWaGę W proceDurze 
przetarGoWej Na WyłoNieNie firmy buDującej oczyszczaLNię?

Na pewno będzie obowiązywało kryterium ceny i doświadcze-
nia personelu, kluczowe dla powodzenia całej inwestycji.

4. W którym miejscu kokotka bęDzie oczyszczaLNia?

Oczyszczalnia zlokalizowana będzie na terenie miejskim w po-
bliżu Schroniska dla Osób Bezdomnych Markot, w miejscu starych 
stawów rybnych.

5. GDzie możNa zobaczyć projekt kaNaLizacji oraz jak 
oNa przebieGa? czy istNieje możLiWość, aby opubLikoWać 
W NoWiNach LubLiNieckich mapkę z jej LokaLizacją?

Szczegółowa mapka jest zbyt duża, aby opublikować ją w No-
winach Lublinieckich, ale każdy właściciel nieruchomości w Kokot-
ku lub inna zainteresowana osoba może zaznajomić się ze szcze-
gółowym projektem w Wydziale Gospodarki Miejskiej i Inwestycji 
Urzędu Miejskiego.

6. jaki bęDzie uDział fiNaNsoWy mieszkańcóW kokotka 
W kosztach buDoWy oczyszczaLNi i kaNaLizacji?

Nie planujemy bezpośredniego udziału mieszkańców Kokotka 
w kosztach budowy kanalizacji i oczyszczalni. Na pewno koszty te 
znajdą w jakiś sposób odzwierciedlenie w cenie ścieków, jaką bę-
dą ponosić mieszkańcy.

7. czy iNstaLacja WoDociąGoWa i kaNaLizacyjNa bęDzie 
DociąGNięta Na Wysokość uL. poLaNa aLicja, zNajDującej 
się za tereNem NaLeżącym Do hufca bytom?

Projekt kanalizacji nie obejmuje ul. Polana Alicja. Budowa wo-
dociągu też jest problematyczna – jest zaprojektowany, ale z uwa-
gi na dużą ilość spadkobierców, do których nie można dotrzeć, wo-
dociąg nie obejmie większości działek. Aby zrealizować tego typu 
zadanie niezbędne są zgody właścicieli nieruchomości na dyspo-
nowanie nieruchomością na cele budowlane. Szczegółowych in-
formacji w tym obszarze udziela Wydział Gospodarki Miejskiej i In-
westycji Urzędu Miejskiego.

8. poNieWaż DroGa Na piłkę jest W barDzo złym staNie 
techNiczNym, czy możNa ją WyróWNać i załatać Dziury?

Droga na Piłkę jest w zarządzie Starostwa Powiatowego. Prze-
ślemy Państwa sugestie do sekretariatu Starosty.

9. czy możNa Na DroDze Na Wysokości cmeNtarza 
zamoNtoWać próG zWaLNiający?

Jest to droga powiatowa i jeżeli mieszkańcy widzą taką potrzebę, 
to powinni złożyć wniosek o montaż progu do Starosty Powiatowego.

10. czy miasto NaDzoruje staN techNiczNy mostu DreWNiaNeGo 
W kokotku i czy pLaNoWaNy jest jeGo remoNt?

Tak. Miasto nadzoruje stan techniczny mostu. W maju wyko-
nano jego konserwację i przeprowadzono częściowy remont na-
wierzchni i barier. W chwili obecnej most nie wymaga remontu.

11. mieszkańcy zGłosiLi, że mimo oGraNiczeNia toNażoWeGo, 
przez stary DreWNiaNy most W kokotku często skracają sobie 
DroGę Duże samochoDy ciężaroWe i Nikt Na to Nie reaGuje? 
czy istNieje możLiWość zamoNtoWaNia przy moście kamery?

Z uwagi na brak światłowodu w Kokotku montaż kamery jest 
w tej chwili niemożliwy. Uwagę mieszkańców skierowaliśmy do 
Straży Miejskiej z poleceniem rozeznania w ramach konsultacji 
z Nadleśnictwem Lubliniec, które firmy wykonują prace leśne w tym 
rejonie. Mamy nadzieję, że dotarcie do właścicieli firm, a następ-
nie kierowców samochodów ciężarowych pozwoli znacznie ogra-
niczyć proceder. Jednocześnie osoby, które są świadkami opisa-
nych podczas spotkania sytuacji, powinni każdorazowo zgłaszać 
podobne incydenty SM lub policji.

spotkaNie W kokotku
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12. kieDy zostaNą NaNiesioNe zmiaNy W pLaNie 
zaGospoDaroWaNia przestrzeNNeGo kokotka?

Gmina Lubliniec odstąpiła w grudniu 2019 r. od umowy z wyko-
nawcą tj. Instytutem Rozwoju Miast z Krakowa na projekt miejsco-
wego planu zagospodarowania przestrzennego dla południowej 
części miasta (Kokotek), który uprzednio poinformował o wyco-
faniu się z realizacji zamówienia. Obecnie Urząd nie planuje no-
wych zmian, ponieważ zasadniczą część zmian, które były koniecz-
ne w związku z lokalizacją oczyszczalni ścieków dla południowej 
części miasta, dokonano w ramach części zrealizowanego przez 
Instytut Rozwoju Miast zamówienia.

13. co urząD miejski zrobił W spraWie zGłoszoNej przez 
mieszkańcóW kokotka poDczas ostatNieGo spotkaNia, 
a Dotyczącej zWoLNieNia WłaścicieLi Nieruchomości z opłat 
za służebNości GruNtoWe przez GruNty skarbu państWa – 
państWoWeGo GospoDarstWa LeśNeGo LasóW państWoWych?

Urząd Miejski podejmował ten temat wielokrotnie. Przeprowa-
dzone rozmowy z przedstawicielami Nadleśnictw Lublińca i Ko-
szęcina oraz Dyrekcją Regionalnych Lasów Państwowych w Kato-
wicach jednoznacznie wskazały, że bez rozwiązań systemowych 
w ustawie o lasach brak jest podstaw do zwolnienia z kosztów ta-
kich regulacji właścicieli nieruchomości przez Skarb Państwa, do 
których jedyny dojazd od dróg publicznych prowadzi przez tereny 
Lasów Państwowych.

Burmistrz Miasta występował osobiście z prośbą do Pana Posła 
Andrzeja Gawrona o zajęcie się tym tematem. Niestety do dnia dzi-
siejszego nie wpłynęła na to pismo od Pana Posła żadna odpowiedź.

14. kieDy miasto sprzeDa Nieruchomość po zmarłym mieszkańcu 
kokotka i kto ą Nieruchomością zarząDza, bo jest tam bałaGaN?

Nieruchomość zabudowaną położoną w Lublińcu przy ul. Osie-
dle Posmyk 43 Gmina Lubliniec uporządkowała i przeznaczyła do 
sprzedaży. Przetarg na zbycie nieruchomości planowany jest w mie-
siącu wrześniu br.

15. czy pLac zabaW W kokotku NapraWDę kosztoWał 100 tys. zł? 
jak się Na NieGo patrzy, to Nie chce się Wierzyć, że był tak DroGi.

Koszt urządzeń na placu rekreacji w Kokotku to kwota 
131.986,21 zł, z czego 37.500 zł stanowi dofinansowanie z Mini-
sterstwa Sportu i Turystyki. Do tego należy doliczyć jeszcze koszt 
3.075,00zł. projektu zagospodarowania terenu pod budowę Otwar-
tej Strefy Aktywności, którą udało nam się zrealizować w Kokot-
ku i przy ul. Niegolewskich. Na plac zabaw i siłownię plenerową 
w Kokotku składa się zestaw elementów siłowni i urządzeń małej 
architektury w postaci: 2 stolików szachowych, 4 ławek, 2 stoja-
ków na rowery, urządzeń typu bieżnia i jeździec, motyla rozciąga-
jącego, narciarza i orbitreka, urządzeń sprawnościowych, zestawu 
zabawowego, tunelu wspinaczkowo -zabawowego, regulaminu pla-
cu zabaw siłowni terenowej, ogrodzenia drewnianego, nawierzchni, 
2 koszy metalowych na śmieci, chodnika z kostki brukowej i tere-
nu pod elementy siłowni. W ramach zadania utwardzono parking 
i posadzono zieleń. W najbliższym czasie obiekt przejdzie prace 
konserwacyjne, zostanie pomalowane drewniane ogrodzenie, do-
stana trawa i uprzątnięte zanieczyszczenia podłoża przy ławkach.

16. czy reGuLamiN Na pLacu zabaW zaWiera iNformację DLa jakiej 
Grupy WiekoWej są przezNaczoNe urząDzeNia? mieszkańcy 
zWróciLi uWaGę Na zjeżDżaLNię, że ich zDaNiem jest NiebezpieczNa.

Regulamin przedstawia ogólne informacje o zachowaniu obo-
wiązującym na placach zabaw i nie ma w nim informacji o urzą-
dzeniach i wieku użytkownika. Każde zamontowane urządzenie 

ma swoją kartę techniczną, z której taka informacja wynika. Można 
z niej wyczytać, że zestaw zabawowy ze zjeżdżalnią i urządzenia 
sprawnościowe przeznaczone są dla dzieci od 3 roku życia, a tunel 
do zabawy dla dzieci od 2 roku życia. Urządzenia siłowni zewnętrz-
nej przeznaczone są dla dzieci starszych i dorosłych.

17. czy istNieje możLiWość DostaWieNia Na 
pLacu zabaW huśtaWki łańcuchoWej?

Tak, istnieje możliwość zamontowania huśtawki, ale poza te-
renem ogrodzonym placu zabaw, ponieważ między urządzenia-
mi musi być zachowana strefa bezpieczeństwa i na kolejne urzą-
dzenie nie ma już miejsca. Postaramy się uzupełnić plac rekreacji 
w najbliższym czasie o huśtawkę, z zaznaczeniem, że będzie ona 
zamontowana obok urządzeń siłowni zewnętrznej.

18. czy istNieje możLiWość postaWieNia przy 
pLacu zabaW W kokotku Lampy?

Istnieje techniczna możliwość montażu oprawy oświetleniowej 
na istniejącym słupie energetycznym należącym do Tauronu. Wy-
stąpimy z takim wnioskiem i postaramy się ten problem rozwiązać.

19. DLaczeGo pLac zabaW Na kokotku Nie 
jest systematyczNie koszoNy?

Urząd Miejski zdecydował, że na miejskich terenach zielonych 
ograniczy koszenie trawy do niezbędnego minimum. O podjęcie 
takich działań wnioskowali również mieszkańcy miasta oraz radni 
Rady Miejskiej. Oczywiście, regularnie będą koszone trawniki znaj-
dujące się w pasach drogowych, w rejonie skrzyżowań, na rondach 
czy przy chodnikach, zagrażające bezpieczeństwu kierowców, pie-
szych i rowerzystów. Ze względu na niekorzystne zmiany klima-
tyczne oraz niski poziom wód gruntowych takie rozwiązania wpro-
wadza coraz więcej polskich miast, dlatego prosimy mieszkańców 
Lublińca o dużą wyrozumiałość w tym względzie. Warto podkreślić, 
że tego rodzaju działania przynoszą wiele korzyści, m.in. wzbo-
gacają miejski ekosystem, oczyszczają powietrze i glebę z zanie-
czyszczeń, kumulują wilgoć, dają schronienie pszczołom itd. Plac 
rekreacji w Kokotku otoczony jest piękną zielenią, co ma swój urok 
i niepowtarzalny, naturalny klimat, za którym wiele osób tęskni.

Uprzejmie informuję, że na życzenie mieszkańców Kokotka, plac 
zabaw został skoszony. Liczbę koszeń dostosujemy do warunków 
i realnych potrzeb zgłaszanych przez mieszkańców.

20. czy Na trasie LubLiNiec ‑kokotek bęDzie jeźDził 
Większy autobus, bo W tym, W którym DojeżDżają Dzieci 
jest za mało miejsca DLa Dorosłych pasażeróW?

Wybór wykonawcy dowożącego dzieci odbywa się na podsta-
wie przetargu na świadczenie usług przewozu dzieci i uczniów. 
W specyfikacji przetargowej zapisujemy, że wykonawca musi za-
pewnić pojazd do przewozu osób o liczbie miejsc siedzących nie 
mniejszej niż liczba dzieci (+opiekun), w stosunku do których Mia-
sto ma obowiązek dowozu (np. jeżeli mamy obowiązek dowożenia 
35 dzieci z Kokotka – to wykonawca musi zapewnić autobus na co 
najmniej 35 dzieci + opiekun). Z uwagi na fakt, iż jest to transport 
regularny otwarty – wykonawca może dowozić także inne osoby. 
I to wykonawca musi zdecydować, czy uruchomi autobus we wska-
zanym wyżej przykładzie na 35 osób czy np. na 50.

Autokar, który jeździ na linii Lubliniec -Kokotek -Lubliniec ma 
57 miejsc siedzących. Aktualnie uczniowie i opiekun zajmują 32 miej-
sca. 25 miejsc jest wolnych dla pozostałych osób.

Z relacji przewoźnika i opiekunki wynika, że nie było sytuacji, 
aby któryś z mieszkańców nie został zabrany, a także nie zdarzy-
ła się sytuacja, żeby kierowca odmówił komuś przejazdu.
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21. jaki bęDzie koszt biLetu autobusoWeGo oD WrześNia i DLaczeGo 
urząD miejski pozWaLa, aby obecNa ceNa była tak Wysoka?

Obecna celna biletu miesięcznego faktycznie jest bardzo wy-
soka i wynosi 140,04 zł. Dzieci w wieku przedszkolnym i uczniowie 
szkół miejskich za przejazd nie płacą i kosz ten pokrywa Miasto. 
Z uwagi na obowiązujące przepisy prawa nie możemy finansować 
przejazdu uczniom szkół dla których organem prowadzącym jest 
Powiat. Trudno przewidzieć, czy cena biletu obowiązująca od 1 wrze-
śnia 2020 r. będzie niższa, ponieważ Urząd nie ma na nią żadnego 
wpływu. Koszt biletu ustala przewoźnik i wynika ona z ofert złożo-
nych przez poszczególnych przewoźników w ramach przetargu na 
świadczenie usług przewozu dzieci i uczniów. Burmistrz nie ma ja-
kiegokolwiek wpływu na kwoty oferty i w konsekwencji cenę bile-
tów. Planowany termin ogłoszenia przetargu to lipiec.

22. kieDy bęDzie komuNikacja miejska?

Planujemy uruchomić komunikację miejską na przełomie roku 
2021/2022. Będzie to bardzo duże i obciążające budżet miejski za-
danie, do którego trzeba będzie się dobrze przygotować. Szukamy 
fachowców, którzy pomogą nam to zadanie zrealizować, a o któ-
rych jest bardzo trudno.

23. bobry Na małej paNWi poczyNiły WieLe szkóD i jeżeLi 
DojDzie Do poWoDzi, kokotek bęDzie zaLaNy. mieszkańcy 
uWażają, że obecNy staN stWarza Duże zaGrożeNie. czy 
urząD miejski może coś z tym probLemem zrobić?

Urząd Miejski skontaktował się po spotkaniu z instytucją Wód 
Polskich i otrzymał wstępną zgodę na wyciągnięcie z wody podto-
pionych konarów drzew i pozostawienie ich na skraju rzeki. O po-
moc w tej sprawie zwróciliśmy się do Komendanta Powiatowej 
Straży Pożarnej. Jeżeli otrzymamy pisemną zgodę Wód Polskich 
lublinieccy strażacy we współpracy z druhami OSP niezwłocznie 
przystąpią do prac. Dzisiaj w tym temacie odbyło się w Kokotku 
spotkanie z Komendantem Państwowej Straży Pożarnej, podczas 
którego dokonano pierwszych oględzin.

24.czy DziałkoWcy Na kokotku mają taki sam oboWiązek 
seGreGacji oDpaDóW jak mieszkańcy LubLińca? WiDzimy, że 
śmieci są WyWożoNe Do Lasu i z kokotka robi się śmietNik. 
barDzo często śmieci poDrzucaNe są Do kubłóW przy Naszych 
posesjach. co urząD miejski może W tej spraWie zrobić?

Tak, działkowcy czyli właściciele nieruchomości niezamiesz-
kałych – w rozumieniu ustawy o utrzymaniu czystości i porząd-
ku w gminach – wykorzystywanych do celów rekreacyjnych i np. 
zabudowanych domkami letniskowymi także mają obowiązek se-
lektywnej zbiórki odpadów i muszą mieć podpisaną umowę na 
wywóz odpadów, o czym mówi art. 5 ust. 1 ust. 3 i 3b oraz art. 6 
ust. 1 w/w ustawy. Niewykonanie tych obowiązków jest wykrocze-
niem przeciwko przepisom w/w ustawy i jest karane wg przepi-
sów Kodeksu postępowania w sprawach o wykroczenia – art. 10 
ust. 2 i ust. 3 w/w ustawy. Burmistrz, przez strażników miejskich 
działających z upoważnienia burmistrza, ma ustawowy obowią-
zek wykonywania kontroli, czy działkowcy te obowiązki realizują.

Skoro takie zarzuty padły, Straż Miejska będzie dokonywała 
systematycznych kontroli.

Pomimo istnienia obowiązku okazania umowy i dowodów uisz-
czania opłat za usługę pozbywania się zebranych na terenie nie-
ruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych 
w sposób zgodny z przepisami ustawy i przepisami odrębnymi, 
sam brak dokumentu umowy w momencie przeprowadzania kon-
troli nie jest wykroczeniem upoważniającym do nałożenia man-
datu karnego.

W przypadku braku okazania takich dokumentów Straż Miej-
ska ma obowiązek wszcząć postępowanie w kierunku wykrocze-
nia z art. 5 ust. 1 pkt 3 b i ewentualnie w oparciu o ten przepis na-
łożyć grzywnę w drodze postępowania mandatowego, wówczas 
w wysokości do 100 zł, zgodnie z taryfikatorem „za niezbieranie 
powstałych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych”. 
Poza tym taryfikator przewiduje wysokość grzywny do 100 zł. 
w następujących przypadkach: niewyposażenie nieruchomości 
w pojemniki służące do zbierania odpadów komunalnych; oraz 
nieuprzątanie błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z chod-
ników położonych wzdłuż nieruchomości. W pozostałych wykro-
czeniach grzywna może wynosić do 500 zł. Chyba że wykroczenie 
wyczerpie znamiona wykroczeń określonych w dwóch lub więcej 
przepisach ustawy np. brak pojemników i niezbieranie odpadów 
lub ich niesegregowanie grzywna jest do 1000 zł.

Innymi słowy, jeżeli właściciel nie ma umowy i rachunków, bo 
np. rachunek zgubił, ale poda firmę uprawnioną do wywozu od-
padów i ona potwierdzi fakt wywożenia z jego nieruchomości od-
padów komunalnych w sposób zgodny z przepisami ustawy, wy-
kroczenia nie ma.

Adnotacja Redakcji
W chwili oddania NL do druku plac zabaw został doświetlony i doposa-
żony w huśtawki łańcuchowe, a z Małej Panwi zostały usunięte konary - 
za co serdecznie dziękujemy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej.
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kaLeNDarium WyDarzeń

1. Dnia 02.04.2019r. do Urzędu Miejskiego w Lublińcu wpłynął wniosek p. Ro-
berta Grabowskiego (uzupełniony dnia 23.04.2019r.) działającego z peł-
nomocnictwa firmy Krynicki Recykling S.A. z dnia 19.03.2019r. w sprawie 
wydania decyzji o uwarunkowaniach środowiskowych dla przedsięwzięcia 
polegającego na „Modernizacji i zwiększeniu wydajności Zakładu Uzdat-
niania Stłuczki Szklanej przy ul. Klonowej w Lublińcu”.

2. Dnia 24.04.2019r. wystąpiono do Regionalnego Dyrektora Ochrony Śro-
dowiska w Katowicach, Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitar-
nego w Lublińcu oraz Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Pol-
skie Zarządu Zlewni w Opolu z zapytaniem o stwierdzenie obowiązku 
przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko przedmiotowego 
przedsięwzięcia.

3. Pismem znak WOOŚ.4240.224.2019.AS5.1 z dnia 10.05.2019r. Regionalny 
Dyrektor Ochrony Środowiska w Katowicach wyraził opinię, iż dla przed-
miotowego przedsięwzięcia istnieje konieczność przeprowadzenia oce-
ny oddziaływania na środowisko. 

4. Pismem znak NS ‑ZNS‑523–16/19 z dnia 09.05.2019r. Państwowy Po-
wiatowy Inspektor Sanitarny w Lublińcu wyraził opinię sanitarną, że ist-
nieje konieczność przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko. 

5. Pismem znak GL.ZZO.3.435.97.1.2019.MO z dnia 13.05.2019r. Dyrektor 
Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, Regionalnego Za-
rządu Gospodarki Wodnej w Gliwicach wyraził opinię, iż dla planowane-
go przedsięwzięcia brak jest obowiązku przeprowadzenia oceny oddzia-
ływania na środowisko.

6. Postanowieniem znak BKE.6220.00005.2019 z dnia 11.06.2019r. Bur-
mistrz Miasta Lublińca nałożył na inwestora obowiązek przeprowadzenia 
oceny oddziaływania na środowisko dla opisanego wyżej przedsięwzięcia, 
określając zakres raportu oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko. 

7. W dniu 20.09.2019r. inwestor przedłożył raport o oddziaływaniu przedsię-
wzięcia na środowisko „Modernizacja i zwiększenie wydajności Zakładu 
Uzdatniania Stłuczki Szklanej przy ul. Klonowej w Lublińcu” sporządzo-
ny przez p. mgr inż. Roberta Grabowskiego – EKOASSIST s.c. w miesią-
cu wrześniu 2019r. 

8. Postanowieniem znak BKE.6220.00005.2019 z dnia 30.09.2019r. Bur-
mistrz Miasta Lublińca podjął postępowanie w sprawie wydania decyzji 
o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedmiotowego przedsięwzięcia. 

9. Dnia 01.10.2019r. tut. organ wystąpił do Regionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska w Katowicach i Państwowego Powiatowego Inspektora Sani-
tarnego w Lublińcu o uzgodnienie i opinię przed wydaniem decyzji o śro-
dowiskowych uwarunkowaniach w przedmiocie warunków realizacji wyżej 
opisanego przedsięwzięcia, załączając raport oddziaływania na środowisko.

10. Dnia 29.10.2019r. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Katowicach 
w piśmie znak WOOŚ.4221.78.2019.AS5.1 wniósł o wyjaśnienie i uzupeł-
nienie informacji zawartych w raporcie o oddziaływaniu na środowisko.

11. Dnia 30.10.2019r. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Lubliń-
cu przedłożył opinię dotyczącą warunków realizacji w/w przedsięwzięcia 
znak NS ‑ZNS‑524–8/19 z dnia 30.10.2019r.

Decyzja o śroDoWiskoWych uWaruNkoWaNiach DLa firmy kryNicki recykLiNG s.a.

pytaNia i oDpoWieDzi
dotyczące decyzji burmistrza miasta Lublińca znak 
bke.6220.00005.2019 z dnia 08.07.2020r. o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia 
polegającego na „modernizacji i zwiększeniu wydajności zakładu 
uzdatniania stłuczki szklanej” firmy krynicki recykling s.a.

1. czy żaDNa z iNstytucji takich jak reGioNaLNy Dyrektor 
ochroNy śroDoWiska W katoWicach, czy państWoWy 
poWiatoWy iNspektor saNitarNy W LubLińcu, Nie mieLi żaDNych 
uWaG Do zWiększeNia proDukcji przez zakłaD uzDatNiaNia 
stłuczki szkLaNej firmy kryNicki recykLiNG s.a.?

odp.: W związku z planowanym zwiększeniem wydajności zakładu Regio-
nalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Katowicach będący wyspecjalizowanym 
organem w zakresie ochrony środowiska po przeanalizowaniu przedłożonej 
przez firmę Krynicki Recykling S.A. dokumentacji uzgodnił realizację przed-
sięwzięcia w zakresie ochrony środowiska i określił jego warunki. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Lublińcu również przedło-
żył opinię dotyczącą warunków realizacji przedsięwzięcia.

Natomiast Dyrektor Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, 
Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gliwicach wyraził opinię, iż dla 
planowanego przedsięwzięcia brak jest obowiązku przeprowadzenia oceny 
oddziaływania na środowisko.

Stanowiska ww. organów znalazły odzwierciedlenie w wydanej decyzji 
środowiskowej. 

Należy podkreślić, że wniosek firmy Krynicki Recykling S.A. dotyczył „Mo-
dernizacji i zwiększenia wydajności Zakładu Uzdatniania Stłuczki Szklanej”, 
czyli nie chodziło w nim tylko o proste „zwiększenie produkcji” o jakim mo-
wa w pytaniu lecz o modernizację istniejącego procesu technologicznego 
oraz zwiększenie wydajności instalacji uzdatniania stłuczki szklanej, która 
następnie będzie wykorzystana ponownie do produkcji opakowań szklanych.

Modernizacja zakładu będzie polegała przede wszystkim na wyposaże-
niu istniejącej linii technologicznej w dodatkowe urządzenia do sortowania 

mieszanki stłuczki szklanej o granulacji 3–6 mm na stłuczkę jednorodną pod 
względem koloru i odpadów ceramiki, porcelany i kamieni (KSP), wykonaniu 
kompresorowni z osuszaczem adsorpcyjnym i zbiornikiem ciśnieniowym. Ww. 
urządzenia zamontowane zostaną w projektowanej hali, przylegającej bez-
pośrednio do hali, realizowanej m.in. w oparciu o decyzję Burmistrza Miasta 
Lublińca o środowiskowych uwarunkowaniach z dnia 5 czerwca 2018 r. znak 
BKE.6220.00012.2017. Cały proces załadunku przygotowanej do recyklin-
gu stłuczki szklanej odbywać się będzie w hali w taki sposób, aby emisja py-
łów do powietrza była minimalna. Obecnie załadunek odbywa się na wolnym 
powietrzu. Strefa załadunku znajdzie się zatem w hali tak jak to ma miejsce 
w zakładzie firmy Krynicki Recykling S.A. w Czarnkowie.

2. czy możNa Nakazać firmie kryNicki recykLiNG 
s.a. zamkNąć strefę załaDuNku W haLi tak jak 
ma to miejsce W zakłaDzie W czarNkoWie?

odp. Planowane przedsięwzięcie polegające m.in. na wybudowaniu dru-
giej hali, w której znajdzie się dodatkowe wyposażenie istniejącej linii tech-
nologicznej oraz strefa załadunku spowoduje, że jeśli chodzi o załadunek 
produktu będzie on zamknięty w hali tak jak to ma miejsce w zakładzie fir-
my Krynicki Recykling S.A. w Czarnkowie.

Dodatkowo chcę wyjaśnić, że w ramach przedsięwzięcia zwiększona zo-
stanie również obecna wydajność instalacji ze 150 000 Mg/rok do 247 000 
Mg/rok. Planowane zwiększenie wydajności eksploatowanej instalacji wy-
nikać będzie z poprawy jakości przyjmowanego surowca. Dostarczony su-
rowiec będzie pozbawiony zanieczyszczeń w postaci worków. Dotychczas 
surowiec był dostarczany przez dostawców w foliowych worach, co powo-
dowało spowolnienie pierwszego etapu procesu, tj. ręcznego wybierania 
zanieczyszczeń w stacji wstępnego wybierania. Obecność foliowych wor-
ków w materiale wejściowym powodowała również przedostawanie się te-
go zanieczyszczenia w formie rozdrobnionej (w wyniku przejścia przez kosz 
zasypowy, rynnę wibracyjną oraz stację wstępnego wybierania) do dalsze-
go etapu procesu. Obecność drobnych zanieczyszczeń foliowych w dal-
szym etapie oczyszczania, powodowała niedostateczną jakość produktu 
wyjściowego, co skutkowało koniecznością zawracania wsadu na począ-
tek linii technologicznej celem jego doczyszczenia. Zawracanie wsadu po-
wodowało, że ta sama partia odpadu obciążała linię dwukrotnie. Przy bra-
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ku zawracania wsadu, na miejsce zawracanych wsadów będzie wchodziła 
nowa partia odpadów.

3. czy możNa opubLikoWać tą Decyzję?

odp. Zgodnie z art. 73 § 1 Kodeksu postępowania administracyjnego oso-
by będące stroną postępowania mają prawo wglądu w akta sprawy, sporzą-
dzania z nich notatek, kopii lub odpisów. Prawo to przysługuje również po za-
kończeniu postępowania. 

Natomiast zgodnie z art. 26 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 2008 r. 
o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko za wyszuki-
wanie informacji, a także za sporządzenie kopii dokumentów lub danych oraz 
ich przesłanie władze publiczne pobierają opłaty w wysokości odzwierciedla-
jącej związane z tym uzasadnione koszty. 

W przypadku wydania kserokopii wspomnianej decyzji opłata ta wyno-
si ok.10 zł. 

4. czy NapraWDę Nie Dało się Nic zrobić, aby tej Decyzji Nie WyDać?

odp. W świetle obowiązujących przepisów Burmistrz Miasta Lublińca nie 
miał takiej możliwości.

Decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach nie jest wydawana na zasa-
dzie tzw. uznania administracyjnego, a Burmistrz Miasta jest związany treścią 
złożonego wniosku. Postępowanie administracyjne kończące się wydaniem 
decyzji środowiskowej musi być prowadzone zgodnie z ustawą o udostępnia-
niu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochro-
nie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko. W świetle tych 
przepisów istnieją ściśle określone przypadki, w których Burmistrz Miasta mo-
że odmówić zgody na realizację przedsięwzięcia tj.:
1. brak zgodności z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego,
2. brak zgody wnioskodawcy na inny, zaproponowany przez organ wariant 

przedsięwzięcia (spośród wariantów przedstawionych w raporcie),
3. stwierdzenie przez organ na podstawie postępowania w przedmiocie oce-

ny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko, iż przedsięwzięcie mo-
że znacząco negatywnie oddziaływać na obszar Natura 2000,

4. stwierdzenie na podstawie postępowania w przedmiocie oceny oddziały-

19. W dniu 11.03.2020 r. Burmistrz Miasta Lublińca wydał postanowienie 
uwzględniające żądania dowodowe strony jako dowód w sprawie doty-
czące wniosku o przeprowadzenie dowodu w postępowaniu administra-
cyjnym złożonego przez stronę w dniu 17.02.2020 r.

20. W terminie od 31.03.2020 r. do 18.04.2020 r. wpłynęło kilkanaście uwag 
i wniosków od mieszkańców w ramach prowadzonej procedury oceny od-
działywania na środowisko w sprawie wydania decyzji o uwarunkowaniach 
środowiskowych dla przedmiotowego przedsięwzięcia. 

21. W dniu 23.04.2020 r. Burmistrz Miasta Lublińca w związku z zakończo-
nym terminem składania uwag i wniosków przez społeczeństwo w ra-
mach prowadzonej procedury zwrócił się do zakładu Krynicki Recykling 
S.A. o ustosunkowanie się do złożonych uwag i wniosków. 

22. Dnia 22.05.2020 r. wpłynęła odpowiedź zakładu Krynicki recykling S.A. 
na pismo z dnia 23.04.2020 r.

23. W dniu 04.06.2020r. Burmistrz Miasta Lublińca opublikował Obwieszcze-
nie informujące strony postępowania o możliwości wypowiedzenia się co 
do zebranych dowodów i materiałów przed wydaniem dla zakładu Krynic-
ki Recykling S.A. decyzji o uwarunkowaniach środowiskowych dla przed-
miotowego przedsięwzięcia.

24. Obwieszczeniem z dnia 08.07.2020 r. Burmistrz Miasta Lublińca poinfor-
mował strony postępowania o wydaniu w dniu 08.07.2020 r. decyzji śro-
dowiskowej znak BKE.6220.00005.2019 dla przedsięwzięcia polegającego 
na „Modernizacji i zwiększeniu wydajności Zakładu Uzdatniania Stłuczki 
Szklanej przy ul. Klonowej w Lublińcu”. 

12. Dnia 04.11.2019r. wystąpiono do pełnomocnika firmy Krynicki Recykling 
S.A. o uzupełnienie przedmiotowej dokumentacji zgodnie z wytycznymi 
Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Katowicach.

13. Dnia 10.12.2019r. pełnomocnik spółki Krynicki Recykling S.A. przy pi-
śmie z dnia 03.12.2019r. przesłał uzupełnienie do raportu o oddziaływa-
niu na środowisko.

14. Dnia 11.12.2019r. w związku z uzupełnieniem dokumentacji przez firmę 
Krynicki Recykling S.A. ponownie wystąpiono do Państwowego Powiato-
wy Inspektora Sanitarnego w Lublińcu o wyrażenie opinii dotyczącej re-
alizacji w/w przedsięwzięcia.

15. Dnia 10.01.2020r. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Lubliń-
cu w piśmie przedłożył opinię dotyczącą warunków realizacji w/w przed-
sięwzięcia znak NS ‑ZNS‑524–8‑1/19 z dnia 09.01.2020r. 

16. Dnia 28.02.2020r. postanowieniem znak WOOŚ.4221.78.2019.AS5.3 Re-
gionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Katowicach uzgodnił w zakre-
sie ochrony środowiska realizację przedmiotowego przedsięwzięcia i okre-
ślił jego warunki.

17. W dniu 02.03.2020r. wpłynął wniosek strony o przeprowadzenie dowodu 
w postępowaniu administracyjnym w sprawie wydania decyzji o uwarun-
kowaniach środowiskowych dla przedmiotowego przedsięwzięcia.

18. Dnia 04.03.2020 r. w Biuletynie Informacji Publicznej opublikowano Ob-
wieszczenie Burmistrza Miasta Lublińca o udostępnieniu informacji o śro-
dowisku w sprawie wydania decyzji środowiskowej dla Zakładu Uzdatnia-
nia Stłuczki Szklanej przy ul. Klonowej w Lublińcu.

wania przedsięwzięcia na środowisko, iż przedsięwzięcie może spowodo-
wać nieosiągnięcie celów środowiskowych zawartych w planie gospoda-
rowania wodami na obszarze dorzecza. 
W omawianym przypadku żadna z wyżej wymienionych okoliczności nie 

zachodziła.

5. czeGo DokłaDNie bęDzie Dotyczyła ta moDerNizacja 
i czy bęDzie to potWierDzoNe, że pomimo zWiększeNia 
proDukcji zmNiejszą się uciążLiWości?

odp. Opis wnioskowanej modernizacji został przedstawiony powyżej. 
W decyzji Burmistrza Miasta Lublińca znak BKE.6220.00005.2019 z dnia 

08.07.2020r. na zakład został nałożony m.in. warunek korzystania ze środo-
wiska w fazie realizacji i eksploatacji – planowane przedsięwzięcie nie mo-
że spowodować zwiększenia emisji substancji do powietrza z zakładu w sto-
sunku do wielkości emisji, jaka prognozowana była w związku z realizacją 
inwestycji polegającej na realizacji hali załadunkowej produktu gotowego.

Ponadto w ww. decyzji nałożono na firmę Krynicki Recykling S.A. obowią-
zek przedstawienia analizy porealizacyjnej w zakresie:
1. oceny zastosowanych rozwiązań mających na celu zmniejszenie oddzia-

ływania wprowadzanych gazów i pyłów do powietrza, popartej stosow-
nymi pomiarami emisji;

2. emisji hałasu polegającej na przeprowadzeniu rzeczywistych pomiarów 
poziomów hałasu emitowanych do środowiska.
Analizę porealizacyjną polecono wykonać po upływie roku od dnia zain-

stalowania w hali załadunkowej dodatkowego wyposażenia istniejącej linii 
technologicznej do przetwarzania stłuczki szklanej i przedstawić w terminie 
18 miesięcy od dnia jego zamontowania. Firma Krynicki Recykling S.A. zo-
stała zobowiązana do przedstawienia analizy porealizacyjnej Burmistrzowi 
Miasta Lublińca oraz Regionalnemu Dyrektorowi Ochrony Środowiska w Ka-
towicach, Wojewódzkiemu Inspektorowi Ochrony Środowiska w Katowicach, 
Marszałkowi Województwa Śląskiego i Staroście Lublinieckiemu.

Na podstawie wywiadu przeprowadzonego przez Karola Słotę dla profilu 
FB „Lubliniec zasługuje na jeszcze więcej” opracował

Józef Korpak
Sekretarz Miasta Lubliniec
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uWaGa mieszkańcy 
zmiaNa orGaNizacji ruchu
która WejDzie W życie oD DNia 07.08.2020 r.

W pierwszej połowie sierpnia 2020 r. planowane jest wprowadzenie 
ostatniego etapu zmian w obowiązującej organizacji 
ruchu dla miasta. przypominamy, że na skrzyżowaniach 
równorzędnych obowiązuje „reguła prawej ręki”

Zmianą zostaną objęte następujące ulice: Grunwaldzka, Żwirki 
i Wigury, Sobieskiego, E. Stein, Wąska, Damrota, Niedurnego, Św. Mi-
kołaja, Wilimowskiego.

NajWażNiejsze zmiaNy to:

1. Na ul. Wilimowskiego wyznaczone zostanie przejście dla pie-
szych przy skrzyżowaniu z ul. Miarki.

2. Skrzyżowania ulic w obrębie „starego miasta” tj. ulic E. Stein, 
Wąskiej, Niedurnego, Damrota, Św. Mikołaja będą równorzęd-
ne – wprowadzona zostanie reguła „prawej ręki” tzn.: kierujący 
pojazdem, zbliżając się do skrzyżowania, jest obowiązany za-
chować szczególną ostrożność i ustąpić pierwszeństwa pojaz-
dowi nadjeżdżającemu z prawej strony, a jeżeli skręca w lewo 
– także jadącemu z kierunku przeciwnego na wprost lub skrę-
cającemu w prawo.

3. Zmienione zostanie pierwszeństwo przejazdu na skrzyżowaniu 
ulic Sobieskiego i Żwirki i Wigury tzn. pierwszeństwo przejaz-
du będą miały pojazdy na drodze powiatowej ul. Żwirki i Wigu-
ry, natomiast ul. Sobieskiego będzie drogą podporządkowaną 
(znak STOP). 

4. Na skrzyżowaniu ulic Żwirki i Wigury oraz Grunwaldzkiej pierw-
szeństwo przejazdu również zostanie zmienione. Droga z pierw-
szeństwem przejazdu będzie przebiegać ul. Grunwaldzką od 
ronda Jana Pawła II do skrzyżowania z ul. Żwirki i Wigury i dalej 
z pierwszeństwem do ulicy Stalmacha. Jadąc ulicą Grunwaldz-
ką od strony Parku Miejskiego kierujący będzie musiał ustą-
pić pierwszeństwa pojazdom skręcającym z ul. Grunwaldzkiej 
w ul. Żwirki i Wigury oraz z ul. Żwirki i Wigury w ul. Grunwaldzką.

5. W połowie sierpnia br. Zarząd Dróg Wojewódzkich w Katowicach 
planuje także zmienić pierwszeństwo na skrzyżowaniu ulic Po-
wstańców Śląskich i Klonowej. Ul. Klonowa zostanie ulicą pod-
porządkowaną, pierwszeństwo przejazdu na skrzyżowaniu bę-
dzie wzdłuż ul. Powstańców Śląskich.
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apeL otoz aNimaLs
jak dobrze państwo wiecie, od lat 
jako inspektorat ogólnopolskiego 
towarzystwa ochrony zwierząt 
w Lublińcu, zajmujemy się bezdomnymi 
zwierzętami. Nasza działalność obejmuje 
również opiekę nad wszelkiej maści ptakami znalezionymi 
na terenie miasta Lublińca oraz okolic. W sezonie lęgowym 
potrafimy odbierać po parę telefonów dziennie dotyczących 
chorych, młodych, osłabionych lub powypadkowych ptaków.

Liczby te z roku na rok rosną, co wiąże się głównie z coraz większą 
świadomością ludzi na ten temat, co akurat nas niezmiernie cie-
szy. Nasza rola polega głównie na wykarmianiu piskląt, leczeniu 
(oczywiście z udziałem weterynarza) ptaków chorych, czy rekon-
walescencji (często niestety bardzo długiej) ptaków po wszela-
kich urazach. Szczególnie dużej uwagi z naszej strony wymagają 
najmłodsze pisklęta, które niejednokrotnie trzeba karmić nawet 
kilkanaście razy dziennie, co sprawia, że często takie maluchy (do-
słownie) nie odstępują nas na krok, a „w kieszeni” mamy zawsze 
pod ręką parę robali do skarmienia.

Z kolei naszymi najczęstszymi pacjentami są zdecydowanie je-
rzyki – mali, podniebni lotnicy – często mylone z jaskółkami, choć 
po bliższym przyjrzeniu się są bardzo łatwe w identyfikacji – smu-
kłe ciało, z wyraźnie wystającymi za tułów, długimi skrzydłami, bia-
łym podgardlem oraz (co charakterystyczne) czterema palcami 
skierowanymi do przodu (a nie trzema do przodu i jednym do ty-
łu, jak u większości ptaków). Należy pamiętać, że każdy jerzyk na 
ziemi będzie potrzebował od nas pomocy – w przeciwieństwie do 
niektórych ptaków jak np. drozdowate, czy krukowate jerzyki nie 
posiadają podlotów, a sama ich obecność na ziemi zawsze będzie 
nienaturalna. Osobom, które nie są może wielkimi miłośnikami 
ptaków ani altruistami, warto tylko wspomnieć (by może choć 
trochę zachęcić do pogłębienia wiedzy i skuteczniejszej pomocy 
naszym pierzastym przyjaciołom), że wiele ptaków jest szalenie 
pożytecznych, jeśli chodzi o redukcję populacji owadów, takich 
jak np. muchy czy komary. Przykładowo przeciętny jerzyk zjada 
w ciągu doby około 20 tysięcy owadów – trzeba przyznać liczba 
robi wrażenie! Tym bardziej więc zachęcamy wszystkich do wspie-
rania nas w tej misji, jakiej jest pomoc ptakom wszelakiej maści!

OTOZ Lubliniec

zaWyją syreNy
Urząd Miejski w Lublińcu informuje, że w dniu 
01 sierpnia 2020 roku o godzinie 17.00 zosta-
nie przeprowadzony wojewódzki trening sprawno-
ści syren alarmowych wykorzystywanych w Systemie 
ostrzegania i alarmowania ludności, umożliwiający jednocześnie upamięt-
nienie 76 rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego.

W ramach tego treningu odbędzie się również trening Systemu alarmowa-
nia i ostrzegania, podczas którego zostaną uruchomione syreny alarmowe.

W ramach treningu emitowany będzie – dźwięk ciągły trwający trzy mi‑
nuty – oznaczający odwołanie alarmu.

1331 lipca 2020
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mistrzoWska bibLioteka
miejsko ‑powiatowa biblioteka publiczna im. j. Lompy w Lublińcu 
została wyróżniona w ogólnopolskim konkursie „mistrz promocji 
czytelnictwa 2019”. bardzo się cieszymy, że nasza praca została 
doceniona jury nagrodziło nasz zespół za przedsięwzięcia 
mające na celu promowanie literatury i czytelnictwa, podkreślając 
dużą różnorodność oraz ich profesjonalną oprawę.

Tworząc nasz plan wydarzeń kulturalnych dokładamy wszelkich sta-
rań, aby był on bogaty i różnorodny. Organizowane działania w ro-
ku 2019 miały na celu wzmocnienie funkcji biblioteki, jako ośrod-
ka animującego kulturę oraz promującego czytelnictwo. W swoich 
działaniach staramy się dotrzeć do jak najszerszej grupy odbior-
ców. Udaje nam się to dzięki współpracy z placówkami oświatowy-
mi, przedszkolami, szkołami a także działającymi na terenie mia-
sta klubami i stowarzyszeniami. Wszystkie przedsięwzięcia mają 
na celu integrację społeczeństwa, w tym seniorów i osób niepeł-
nosprawnych, pomoc w rozwoju osobistym oraz przyjemne spę-
dzenie czasu.

W adresowanym do wszystkich bibliotek konkursie oceniane były 
działania w zakresie wspierania i promowania czytelnictwa w Pol-
sce. Do 2008 r. organizowała go Polska Izba Książki, od 2009 r. zo-
stał włączony do programu działań SBP. Konkurs ma za zadanie 
wyróżniać „najlepsze praktyki biblioteczne” służące zwiększeniu 
zainteresowania książką, popularyzacji wiedzy i informacji oraz 
ułatwiające do nich dostęp. Przyznane wyróżnienie jest wyrazem 
uznania dla aktywności i kreatywności Biblioteki w upowszechnia-
niu czytelnictwa i działalności edukacyjnej.

Niestety, z uwagi na zagrożenie związane z epidemią korona-
wirusa zostało odwołane największe międzynarodowe wydarze-
nie branży wydawniczej w Polsce – 11. Warszawskie Targi Książki, 
które miały się odbyć w dniach 21–24 maja 2020 roku na stadio-
nie PGE Narodowy w Warszawie. Na uroczystej gali ogłaszano 
zwycięzców konkursu, czyli najbardziej aktywne biblioteki w kraju.

Przewodnicząca Stowarzyszenia Bibliotekarzy Polskich Joan-
na Pasztaleniec -Jarzyńska, przysłała nam list gratulacyjny, w któ-
rym napisała:

„Gratuluję zdobycia wyróżnienia w ogólnopolskim konkursie 
Stowarzyszenia Bibliotekarzy Polskich Mistrz Promocji Czytel-
nictwa 2019. Na najwyższe uznanie zasługuje zaangażowanie Bi-
blioteki w upowszechnianie kultury czytania wśród mieszkańców, 
oferowanie wszystkim grupom społecznym oryginalnych, atrakcyj-
nych usług bibliotecznych oraz imprez kulturalno ‑edukacyjnych.”

Cieszymy się niezmiernie, ponieważ ta właśnie nagroda dodat-
kowo motywuje i inspiruje nas do dalszych działań. A najcenniejsze 
jest to, że Czytelnicy dostrzegają i doceniają nasze zaangażowanie.

Dziękujemy wszystkim Czytelnikom i Użytkownikom naszej pla-
cówki – sukces naszej biblioteki jest naszym wspólnym sukcesem!

Katarzyna Lubosz

złóż WNiosek DroGą 
eLektroNiczNą!!!
Dział Świadczeń Rodzinnych MOPS w Lublińcu informuje, iż od dnia 1 lipca 
2020r. przyjmowane są elektronicznie wnioski o ustalenie prawa do świad-
czenia „Dobry Start” – tzw. „300+”, zasiłków rodzinnych oraz funduszu ali-
mentacyjnego na okres zasiłkowy 2020/2021.

Od dnia 1 sierpnia 2020r. będzie istniała możliwość składania w/w wnio-
sków w wersji papierowej, w tradycyjnej formie – w siedzibie Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej.

ze względu na panującą obecnie sytuację związaną z epidemią koro‑
nawirusa, szczególnie mając na uwadze ostatni wzrost liczby zachorowań 
w naszym województwie, zachęcamy do korzystania z elektronicznej drogi 
składania wniosków (przez stronę empatia.mpips.gov.pl, przez bankowość 
elektroniczną oraz portal pue zus),. elektroniczna forma wnioskowania 
o świadczenie to nie tylko szybkość i wygoda, ale przede wszystkim wy‑
raz troski o nasze wspólne bezpieczeństwo w obliczu pandemii coViD‑19.

Druki do złożenia w wersji tradycyjnej (od 1 sierpnia) można pobrać z na-
szej strony internetowej MOPS w Lublińcu – www.mops.lubliniec.pl

W trosce o bezpieczeństwo zarówno naszych pracowników, jak również 
wszystkich wnioskodawców, wnioski w wersji tradycyjnej będą przyjmowa-
ne indywidualnie przez jednego pracownika Działu Świadczeń Rodzinnych 
w wyznaczonym do tego celu pomieszczeniu – oznaczenia będą znajdo-
wać się na drzwiach MOPS ‑u. W pomieszczeniu tym obowiązywać będzie 
reżim sanitarny, tj. obowiązek noszenia maseczek, dezynfekcji rąk, kontakt 
pracownik ‑petent przez biurko zabezpieczone szybą. 

Z tego też względu (zwłaszcza z uwagi na duże prawdopodobieństwo wy-
dłużenia czasu przyjmowania wniosków) zachęcamy wszystkich do składa-
nia wniosków w wersji elektronicznej.

Ponadto w związku z licznie składanymi wnioskami o przyznanie świad-
czenia „500+” informujemy, iż świadczenie wychowawcze to przyznane jest 
do dnia 31.05.2021r. Złożenie wniosku o przyznanie świadczenia 500+ skut-
kuje koniecznością odrzucenia takiego wniosku (odmową wszczęcia postę-
powania), gdyż świadczenia te są już przyznane i na bieżąco wypłacane. 

składanie wniosków o ponowne ustalenie świadczenia wychowawcze‑
go na nowy okres rozpocznie się od lutego 2021r. ‑przez internet oraz od 
kwietnia 2021r. – tradycyjnie, w wersji papierowej.

patriotyzm jutra 2020
„historyczna akademia pana Lompy” – to projekt, na 
którego realizację miejsko ‑powiatowa biblioteka publiczna 
im. j. Lompy w Lublińcu otrzymała dotację w wysokości 
23 000 zł w ramach konkursu Patriotyzm Jutra 2020 
organizowanego przez muzeum historii polski w Warszawie. 

Ideą przewodnią projektu jest zapoznanie mieszkańców z zapo-
mnianą historią Józefa Lompy, upamiętnienie losów nauczyciela 
ludu i promocja dzieł „Pierwszego Śląskiego Autora”. Pokazaniu 
wielości talentów i ról społecznych tytułowego bohatera, którego 
działania motywowane były propagowaniem polskości na Górnym 
Śląsku w XIX wieku. Ukazaniu go, jako człowieka wielowymiarowe-
go: działacza, poety, tłumacza, publicysty, prozaika, społecznika, 
pioniera oświaty ludowej oraz etnografii na Śląsku. 

Realizacja projektu ma służyć przywróceniu pamięci o patro-
nie naszej biblioteki Józefie Lompie oraz uwrażliwienie dzieci, mło-
dzieży oraz dorosłych na jego dorobek kulturowy i patriotyczny po 
przez działania edukacyjne i artystyczne.

„Patriotyzm Jutra” to ogólnopolski program grantowy, który służy 
odkrywaniu, dokumentowaniu i upowszechnianiu wiedzy z historii 
Polski oraz wspiera inicjatywy angażujące społeczności w działa-
nia poświęcone pielęgnowaniu i promowaniu lokalnego dziedzic-
twa i kultury. Głównym celem jest ukazanie historii w sposób cie-
kawy, nowatorski i angażujący. Katarzyna Lubosz
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Zapraszamy na 

pierwsza sobota miesiąca
w godz. 10 - 13.00

RYNEK MIEJSKI W LUBLIŃCU

Informacje i zapisy wystawców pod numerem tel. 662 071 396
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